

général, m.	general.	trouvé,	found (part.).
joujou, m.	toy.	voici,	here is, here are.
neveu, m.	nephew.	voilà,	there is, there are.

EXERCISE 11.

1. Donnez-moi une noix et une pomme. 2. Voilà des noix et des pommes sur votre assiette. 3. Votre fils a posé le chapeau du monsieur sur la table. 4. Les fils de mon ami ont les chevaux du général. 5. Madame Thomas a montré les bijoux aux filles. 6. Les nièces du maître ont-elles trouvé des fleurs? 7. Elles ont trouvé des fleurs dans les bois. 8. La brebis a-t-elle un agneau? 9. Les brebis ont des agneaux. 10. Voici des joujoux pour les neveux de votre voisin.

1. Who has a jewel? 2. Your daughter has jewels. 3. Has my son seen the general? 4. No, but he has seen the sons of the general. 5. The generals have horses. 6. Has the mother a toy for the child? 7. I have the toys of the children. 8. Where have they found the hat? 9. They have found two hats in a wood. 10. The nephews and the nieces of my friend are at the door.

PLACE OF A NOUN DEPENDING ON ANOTHER.

12. There is no possessive case in French. The name of the possessor is placed after the noun, and the two nouns are joined by the preposition *DE*:

Translate	as if it were	
<i>the child's book,</i>	<i>the book of the child,</i>	le livre de l'enfant.
<i>my + other's hat,</i>	<i>the hat of my brother,</i>	le chapeau de mon frère.
<i>sen's horses,</i>	<i>the horses of the men,</i>	les chevaux des hommes.

PRESENT TENSE OF THE VERB ÊTRE, TO BE.

Je suis,	<i>I am.</i>	suis-je?	<i>am I?</i>
tu es,	<i>thou art.</i>	es-tu?	<i>art thou?</i>
il est,	<i>he is.</i>	est-il?	<i>is he?</i>
elle est,	<i>she is.</i>	est-elle?	<i>is she?</i>
nous sommes,	<i>we are.</i>	sommes-nous?	<i>are we?</i>
vous êtes,	<i>you are.</i>	êtes-vous?	<i>are you?</i>
ils sont,	} <i>they are.</i>	sont-ils?	} <i>are they?</i>
elles sont,		sont-elles?	